
Politieke beschouwingen 2020 2021.  

Dank u wel voorzitter 

Voor onze fractie hebben we de echte betekenis van het woord “beschouwen” 

genomen als vorm voor de komende beschikbare 10 minuten. Want volgens 

het woordenboek is een beschouwing tekst om de lezer of luisteraar zelf een 

mening te laten vormen. Een algemeen uitzicht over het komende jaar volgens 

GroenLinks Roosendaal. En dus geen specifiek lijstje met wensen. Dat volgt 

voor ons echt bij de kadernota in Juli. 

Maar zo halfweg op de tijdslijn van deze bestuursperiode ook een mooi 

moment om te evalueren. Onze fractie is tevreden over de afgelopen twee 

jaar. Na een beginperiode van elkaar leren kennen, voor de nieuwelingen het 

raadswerk leren kennen en de proeffase van een nieuw bestuursakkoord zijn 

we volwassen geworden. Naar onze mening een akkoord als een gezamenlijk 

product met een mix van verschillende partijovertuigingen. We herkenden ons 

als GroenLinks, als de van oudsher gekende groene en ecologisch duurzame 

strijders voor een gelijkwaardige maatschappij, dan ook in dit bestuursakkoord. 

En nog steeds vinden we deze afspraken en de ruimte die ze bieden een mooi 

palet aan mogelijkheden, zodat iedereen binnen deze raad zijn of haar wensen 

en ideeën ze als fundering kan gebruiken. Dat kan, maar gebeurt naar onze 

smaak toch nog te weinig. We roepen iedereen hier op dat toch nog meer te 

doen voor de tweede helft die ons nog rest. Onze fractie laat die 

oppositie/coalitie verdeling nog meer los en we hopen dat jullie ons daarin 

volgen. Breng je eigen ideeën in. Proactief en niet alleen reactief op bestaand 

beleid. En zo hebben wij als fractie de rijpe bouwgrond gebruikt om 

discriminatie in de volle breedte, een vuurwerkveilige en hopelijk zo snel 

mogelijk vuurwerkvrije samenleving en natuurlijk het dierenwelzijn een 

gezonde basis te geven voor de toekomst, zoals ook beloofd in ons 

verkiezingsprogramma in 2018. En dat maakt ons heel tevreden.  

 

 

 

 

 

 



Zijn er verbeter- of aandachtspunten voor de komende periode? Jazeker! 

- Ondanks dat onze fractie aangaf van de portefeuillehouder meer 

flexibiliteit en maatwerk te willen  op het gebied van inburgering blijft 

het erg stil op dat gebied. Zelfs lazen we in de Volkskrant van vorige 

week woensdag het artikel waar bleek dat er voor de blinde uit Syrië 

gevluchte man ook in Roosendaal geen mogelijkheden waren om de 

Nederlandse taal te leren. In Damascus studeerde hij sociologie en in 

Roosendaal is Nederlands te moeilijk?!? Het gaat hier om het aanbieden 

van mogelijkheden. Ook voor blinde vluchtelingen. Want we willen toch 

staan voor een Roosendaal waar iedereen meetelt? Laten we dat dan als 

raad mogelijk maken. 

- Ook zijn we erg nieuwsgierig naar het plan Roosendaal Natuurstad. Is 

reeds lang aangekondigd en vaak gebruikt als haak om alles waar de raad 

mee kwam op natuur en groen gebied mee uit te stellen. Wanneer komt 

dat plan nu eindelijk? 

- Onze stadsgrenzen zijn volgebouwd met distributiepakhuizen die daar 

staan als baken van de liniaire economie in het Roosendaalse landschap 

(enorm lelijke entrees van Roosendaal zo werd verwoord aan de 

woontafel van “Samen bepalen we de kaders”). En ook GroenLinks is 

daar erg, erg ongelukkig mee. Want wij staan voor een circulaire 

economie. En dan liefst zo lokaal mogelijk. Dus Roosendaalse producten 

voor Roosendaalse inwoners. West-Brabantse biologische groenten voor 

West-Brabantse burgers. Met korte aanvoerlijnen. Waar boeren weer 

een goede prijs krijgen voor hun oogst. En we staan allemaal op onze 

achterste benen over wat er dreigt te gebeuren bij de wijk Kalsdonk. 

Mogelijk gemaakt door een bestemmingsplan. Gevormd uit 

overtuigingen en bestuursbeslissingen van vroeger. Ook ons als past het 

boetekleed. Ook GroenLinks zat toen in de raad. Maar dit willen we niet 

meer. Laten we ons dan ook samen nu bezinnen en als raad in actie 

komen om het bestemmingsplan zo te wijzigen dat dit niet meer kan 

gebeuren. Geef nu eens kwaliteitseisen mee. Over bijvoorbeeld het 

stimuleren van het plaatsen van zonnepanelen en kwalitatieve inpassing 

in het landschap. Dat moeten wij als raad doen. Wie doet er mee? 

 

 



En we dagen de wethouder ook uit na de zomer eens te komen met een 

Roosendaalse visie om de plaatselijke economie echt circulair te maken. 

Het is meer dan alleen het woordje circulair voor het woord economie 

plakken. En het overlaten aan de markt gaat hier echt niet werken. 

 

Beste raadsleden! We roepen u allen in de raad op om dit bestuursakkoord de 

komende 2 jaar echt te gebruiken als waardevolle grond om je eigen Tiny 

Forrest van ideeën te planten welke de basis vormt voor het toekomstige woud 

van wensen van de hele raad voor de toekomst voor de inwoners van 

Roosendaal. Voor alle inwoners en niet alleen dat kleine groepje van negatieve 

harde schreeuwers waar we als partijen geneigd zijn om hard achteraan te 

lopen. Dat kleine groepje van zo’n 80 boze burgers op facebook in Roosendaal 

wat veelal reageert met een angstige emotionele mening. Meestal niet 

gebaseerd op feiten. En helaas zijn we, denk ik, als raadslid vaak geneigd wel 

erg op de schreeuwers, vaak eenlingen, te reageren, wat dan als moedeloos 

bericht dan ook weer in de krant komt. We hebben, naar onze mening, te 

weinig contact met die stille groep, de vaak positieve meerderheid. Die 

tevreden zijn in het algemeen, maar wel ideeën hebben hoe het beter kan in 

Roosendaal op vele gebieden, maar vooral in hun kleinere leefomgeving. Hun 

wijk of hun straat. Die komen niet naar plaatselijke informatie avonden. Te 

vaak komt het voor dat ik tijdens een straatfeest of een gesprekje bij de 

plaatselijk supermarkt in gesprek raak met bewoners die blijken zelf enorm 

goede ideeën hebben voor hun directe omgeving, maar dan verbaasd reageren 

op mijn wedervraag waarom ze daar dan niet mee komen bij hun gemeente. O, 

kan dat dan? Ja, mensen dat kan!! En zo zijn we er van overtuigd dat er nog 

veel meer mensen zijn die niet schreeuwen, maar wel willen. Maar hoe 

bereiken we die dan wel? Die groep heeft zich niet verbonden als een 

vereniging of maatschappelijke organisatie. Want daar hebben we wel een 

inspiratievorm voor: de avond “Samen bepalen we de kaders”. Wel zo’n avond 

waar we als raad de politieke grenzen loslaten en we echt gezamenlijk als raad 

naar buiten treden. Die we al een paar jaar succesvol organiseren en waar 

goede ideeën zich verzamelen, vormen en uitgesproken worden door 

maatschappelijk georiënteerde organisaties en verenigingen. Die lijst geven we 

in de vorm van het gemaakte verslag vandaag graag mee aan het college om in 

de kadernota te verwerken.  



De andere ongehoorde groep woont gewoon in een wijk of in een dorp. In een 

Roosendaalse straat. En proactieve bewoners in straten, wijken en dorpen 

komen zelf met ideeën naar de gemeente. Zoals bijvoorbeeld bepaalde 

bewoners van wijken en straten die zelf hun groen bepalen en onderhouden of 

mensen die tijdelijk zonder betaald werk zitten en toch voor elkaar oppassen in 

de straat en elkaar op gaan zoeken. Maar er zijn nog te veel straten in onze 

gemeente waar niet zulke proactieve bewoners de kar trekken voor hun straat 

of wijk.  

En daar ziet onze fractie ons als raadleden, als gezamenlijke brede 

gemeenteraad als volledig orgaan, en dus niet politiek verdeeld, als de beste en 

meest logische brug van de straat naar het college. Om juist daar, de ideeën, 

zorgen en verbetermogelijkheden vanachter de voordeuren of uit de 

wijkhuisen te halen. Ons idee is om ons als raad te verdelen in groepjes van 2 a 

3 raadsleden die elk een wijk of dorp als inspiratiegebied krijgen. En dan juist 

niet in de omgeving waar wij zelf wonen. natuurlijk kun je dit per straat of 

wijkje doen, maar het kan ook met een specifieke groep jongeren bijvoorbeeld. 

En dan geholpen door de griffie plaatselijke kleine bijeenkomsten organiseert 

op straatniveau net zoals ook de inspiratieavond “Samen bepalen we de 

kaders” verloopt. Van de opgehaalde ideeën wordt dan een verslag gemaakt 

waar alle fracties dan weer uit kunnen putten voor de volgende kadernota.  

Naar ons idee geeft dit een enorme kans om en de afstand tussen de raad en 

de burger te verkleinen en zo veel mogelijk ideeën en verbetermogelijkheden 

op te halen voor en door alle Roosendalers.  

Dit zou naar onze mening een goede aanvulling zijn van het goede college-idee 

“Roosendaal spreekt, Roosendaal doet” gebaseerd op de succesvolle Tilburgse 

4e generatiemethode. Gebaseerd op vertrouwen en het teruggeven van 

eigenwaarde. Waardoor mensen zelf weer de verantwoordelijkheid oppakken. 

Waar bijvoorbeeld daar Ralf Embrechts door buiten de kaders te denken met 

ongewone oplossingen armoede is gaan bestrijden. Dit niet meer vanuit 

controlerende procedures, maar vanuit onbegrensde mogelijkheden en 

vertrouwen te gaan denken en werken. En zo stond hij samen met anderen aan 

de basis van het solidariteitsplatform “De Quiet-community”.  

 

(GLOSSY!!) 

 



Dit soort vernieuwers hebben we ook meer nodig in onze gemeente. We 

hebben ze al, maar nog te weinig. Ze zijn nog te verborgen in onze 

maatschappij. Die moeten we wakker maken. Net zoals het nieuwe beleid 

Bestaanszekerheid dat ook tot doel heeft. Mensen zelf weer de handschoen op 

laten pakken en zichzelf en anderen met een hernieuwd gevoel van erbij horen 

de draad op laten pakken. We hebben juist vanmiddag kunnen horen dat men 

daar goed mee op weg is. 

We zijn erg benieuwd hoe de raad over dit alles denkt. Want tenslotte zijn wij 

als raad de volksvertegenwoordiging. Vertegenwoordiger van het hele 

Roosendaalse volk. Iedereen. 

O ja, we roepen onze raad ook op om eens een ander woord (of woorden) te 

verzinnen voor duurzaamheid. Of het zoveel mogelijk weg te laten als het juist 

verwarring schept. Het is toch een containerbegrip geworden. Voor iedereen 

betekend het weer wat anders, zeker gekoppeld aan meerdere begrippen en 

gebieden. Duurzame handel, duurzame energie, duurzame plannen, duurzame 

opleidingen, etc, etc…En daardoor hebben we een omgeving gecreëerd dat we 

of voor of tegen duurzaamheid en dat kan niet. Je kunt voor een duurzaam CO2 

beleid zijn en toch een voorstander van een duurzame houtkachel. Terwijl 

houtkachels niet meewerken aan een duurzame gezondheid. Duurzame 

producten (die dus lang meegaan of houdbaar zijn) hoeven niet op een 

duurzame manier gekweekt of geproduceerd zijn.  

Laten we gewoon benoemen wat we willen. Wij willen als GroenLinks niet 

alleen maar bepalen. Maar vooral ook anderen stimuleren. Om te komen met 

ideeën en gedrag te veranderen. Die onze aarde een gezonde en gelijkwaardige 

omgeving voor ons allemaal maakt. En waar ieder zich volwaardig kan 

ontwikkelen. Waar niemand zijn hele zin krijgt. Zeker met zo veel fracties is 

voortdurende samenspraak de enige oplossing. Of je dat nu duurzaam noemt 

of iets anders. 

Dank u wel voorzitter. 

 

 

 


